
Latvijas Alpīnistu savienība 

(Reģ.Nr. 40008022167 juridiskā adrese: "Lībieši",  Silakrogs, Ropažu pag., Ropažu nov., LV-2113). 

Kāpšanas sporta komisijas 

Sēdes protokols Nr.2 

 

2024.gada 3.februārī 

 

Norises vieta: Ropažu novads, Zaķumuiža, lielā Jugla krastā, “Sauleskalns” 

Norises laiks: no 13:00-17:30 

Piedalās: 

Linda Gruzīte – Kāpšanas sporta komisijas vadītāja. 

Normunds Reinbergs; Sandra Plociņa; Jekaterina Pritkova; Irina Grjazeva; Santa Tabulēvica; 

Artūrs Dombrovskis - komisijas locekļi.  

Inta Dombrovska; Inga Liepiņa; Dzintars Irbe; Dace Grīnvalde; Rolands Ruģēns; Atis Veiliņš; 

Edijs Polis; – biedri. 

Sēdi vada: L.Gruzīte, N.Reinbergs 

Protokolē: L.Gruzīte 

Aktuālie jautājumi: 
 

1. Aplikāciju prezentācijas, kas paredzētas LAS sacensību rezultātu ievadei un apkopošanai.  

1.1. Climb Along aplikācijas prezentācija tiešsaistē. 

1.2. Climbscore.com aplikācijas prezentācija klātienē. 

1.3. Diskusija par prezentācijām un vienošanās par aplikācijas izvēli LAS sacensību rezultātu 

ievadei 2024.gadam. 

2. Diskusija par starptautisku sacensību (EKPJ, EKP), kas iekļautas IFSC kalendārā organizēšanu 

Latvijā. 

3. Diskusija par vienotu sacensību norises formātu. 

4. Sacensību noteikumi un tiesāšana. 

5. Sportistu licencēšana. 

6. LV Atlētu komisijas izveide LAS ietvaros, ar pārstāvja iekļaušanu LAS valdē. 

7. Kritēriji atzinuma saņemšanai treneru sertifikācijai. 

8. Diskusija par drošināšanas kartiņu ieviešana Latvijā. Nepieciešamo tehnisko kursu vienotas 

programmas izstrāde, apmācības un drošināšanas kartiņu izsniegšana. 

 

Sapulces gaita: 

1. LAS saņēma piedāvājumu par iespēju iegādāties un lietot sacensībā, rezultātu 

apkopošanai jaunu kāpšanas federāciju sacensību platformu “Climb Along”. 

N.Reinbergs sarunāja, ka KSK sēdes laikā būs novadīta prezentācija par piedāvāto 

produktu. Tiešsaistē KSK sēdē noklausījāmies prezentāciju par piedāvāto aplikāciju. 

Kā otru LAS piedāvāto produktu, sacensību rezultātu reģistrēšanas platformu 

“Climbscore.com” prezentēja Edijs Polis un Inta Dombrovska. 

Diskusijās pēc noklausītajām prezentācijām biedri vienojās par Latvijā izstrādāto 

produktu “Cimbscore.com”. Argumenti, kas bija par labu šai programmai, ir 

programmas pielāgošana tieši LAS vajadzībām, atbilstoši nepieciešamās informācijas 

apkopošanai. Tehniskais atbalsts, konsultācijas, apmācība darbā ar produktu no produkta 

izstrādātājiem, kas pieejams uz vietas Latvijā. Kā arī cenas politika par sniegtajiem 

pakalpojumiem. Apspriežot apmaksas iespējas par izvēlēto produktu biedrības SIKA 

prezidents Rolands Ruģēns uzņēmās veikt ziedojumu EUR 560,00 apmērā LAS, 

platformas “Climbscor.com” iegādei LAS biedru vajadzībām. 



2. Diskusijā par iespējām organizēt starptautiskas sacensības (EKPJ vai EKP) Latvijā, no 

klātesošo biedru puses bija pozitīvas atsauksmes. Aptuvenais laiks, kad LAS varētu 

organizēt šāda mēroga sacensības varētu būt 2026. vai 2027.gads. Biedri ir gatavi 

iesaistīties organizatoriskos procesos. Tālākā rīcība - projekta plāna izstrāde un darba 

grupas izveide. 

3. Diskusijā par vienotu sacensību norises formātu biedri vienojās, ka 2024.gadam paliek 

spēkā iepriekšējie sacensību formāti un vērtēšanas noteikumi. Uz 2025.gadu sacensību 

formāts var būt mainīts atbilstoši IFSC noteiktajam standartam.  

Pēc Latvijas sportistu dalības sacensībās Lietuvā, kur sacensību noteikumos ir minēts, ka 

finālā iekļūst divi sportisti no citas valsts un neņemot vērā sportistu rezultātus pārējie 

citu valstu sportisti tiek izslēgti no fināla, L.Gruzīte ieteica vērsties pie Lietuvas un 

Igaunijas KS federācijām ar priekšlikumu par vienotiem nosacījumiem visu valstu  

sportistiem, jo šādi noteikumi nav godīgi pret citu valstu sportistiem. N.Reinbergs 

uzņēmās sazināties ar Lietuvas un Igaunijas federācijām par minēto jautājumu. 

4. Biedri vienojās, ka viens no aktuālākajiem jautājumiem 2024.gadam ir sacensību 

noteikumu atjaunošana, tai skaitā sacensību tiesāšanas noteikumi.  

Atis Veilinš izteica priekšlikumu uztaisīt video instrukciju tiesnešu instruktāžai pirms 

sacensībām, šādā veidā nodrošinot vienotu skaidrojumu visiem tiesnešiem, visās 

sacensībās. Jautājums paliek atklāts. 

5. Jau vairākus gadus LAS KSK apspriež sportistu licenču ieviešanu Latvijā. Kā paraugs, 

šāda sistēma ir ieviesta Lietuvā un attiecināma arī uz citu valstu sportistiem, kas 

piedalās federācijas organizētajās sacensībās. Vēlreiz  aktualizējot šo jautājumu KSK 

nolēma ar 2025.gadu ieviest sportista licencēšanu kāpšanas sportā un nodot šo lēmumu 

apstiprināšanai LAS valdei. Sportista licence būs nepieciešama dalībai LAS 

organizētajās sacensībās, sportistiem no 12 gadu vecuma, Latvijas kā arī citu valstu 

pārstāvjiem. Licences cena būs 10 EUR, kas tiks ieskaitīti LAS kontā. LAS izveidos 

vienotu licencēto sportistu reģistru. 

6. No LAS valdes, komisijām, bija izteikts priekšlikums veidot atlētu komisiju ar pārstāvja 

iekļaušanu LAS valdē. Apspriežot šo jautājumu ar biedriem no KSK puses šāds 

priekšlikums bija atzīts par nelietderīgu un noraidīts. Kā argumenti bija izteikti, ka 

esošie atlēti (piemēram A.Dombrovskis, I.Dombrovska, R.Ruģēns,) aktīvi piedalās 

komisijas darbā, ir lietas kursā par esošajiem notikumiem, savstarpēji dalās ar saņemto 

informāciju atlētu vidū un papildus komisijas izveidi neuzskata par nepieciešamu. 

7. L.Gruzīte KSK biedriem bija iesūtījusi Noteikumu projektu “Noteikumi par 

atzinuma/saskaņojuma saņemšanu sporta speciālistu sertifikācijai/resertifikācijai 

kāpšanas sportā, klinšu kāpšanā, alpīnismā un sporta tūrismā”. G.Meļķe izteica savus 

komentārus un labojumus, kas bija ņemti vērā. Diskusijas laikā I.Liepiņa izteica 

komentāru par prakses laika uzskaiti stundās, kas bija ņemts vērā. Noteikumu projekts 

iesniegts valdē STK un AK papildinājumiem atbilstoši viņu sporta veidiem. 

8.  Bija uzsākta diskusija par drošināšanas kartiņu ieviešanas nepieciešamību Latvijā. 

Vienotu tehnisko prasību noteikumu izstrādes nepieciešamību un vienotas apmācības 

programmas izstrādi. Jautājums paliek atklāts. 

 

Sapulces oficiālā daļa slēgta: plkst. 17:30 

 

Sapulces vadītājs: L.Gruzīte, N.Reinbergs 

Protokolēja:                 L.Gruzīte 


